
 Protokół nr 6/VI/07
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 4 kwietnia 2007r.
w ARR „Agroreg” S.A. w Nowej Rudzie, ul. Kłodzka 27

Godzina rozpoczęcia –   9.00
Godzina zakończenia - 14.05

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych oraz zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 19 
radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. (lista obecności -zał. nr 1)

Ad. 2. Przyjęcie protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy radni mają uwagi do sporządzonego protokołu z V sesji Rady 
Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z V sesji Rady.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” 
przyjęła protokół z V sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Przewodniczący Rady Miejskiej  –  Andrzej  Behan -  zaproponował  wprowadzenie w pkt.5 ppkt.  „a”  do 
porządku  obrad  sesji  projektu  uchwały  zmieniającą  uchwałę  Nr  6/II/06  w  sprawie  wyboru  składów 
osobowych komisji stałych Rady Miejskiej spośród radnych oraz ustalenia  liczby członków komisji.

Rada Miejska 19 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną zmianę zmianę w  porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 

26 lutego 2007r. do dnia 23 marca 2007r. 
 przerwa 10 min
Wizyta na terenie Noworudzkiego Parku Przemysłowego
4. Prezentacje projektów inwestycyjnych na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda :
− Noworudzki Park Przemysłowy, 
− WSSE „Invest-Park”, 
 przerwa 10 min
− Ochrona Gór Sowich i Bardzkich przez budowę infrastruktury technicznej w Gminie Miejskiej Nowa 

Ruda,
− rewitalizacja i inne.
 przerwa 10 min
5. Podjęcie uchwał :
a) w sprawie obsadzenia mandatu radnego  

- ślubowanie radnego
b) zmieniająca uchwałę Nr 6/II/06 w sprawie wyboru składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej 
   spośród radnych oraz ustalenia liczby członków komisji.
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c)  w sprawie powiadomienia osób pełniących funkcje publiczne o obowiązku złożenia oświadczeń 
     lustracyjnych 
d)w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
     wschodniej części Drogosławia, w rejonie obwodnicy Nowej Rudy 
 e)w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2007 
 f)zmieniająca uchwałę Nr 234/XXVIII/05 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego 
    Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2005-2008 
 g) w sprawie zabezpieczenia w budżecie Miasta Nowa Ruda w latach 2008 i 2009 środków na realizację 
    projektu pn. „Środowiskowy Dom Samopomocy i Rehabilitacji w Nowej Rudzie.” 
h) w sprawie wyrażenia zgody na wystąpienie z wnioskiem do Wojewody Dolnośląskiego o nieodpłatne 
    nabycie mienia na rzecz gminy
przerwa 10 min
i) w sprawie ustalenia wysokości najniższego wynagrodzenia zasadniczego i wartości jednego punktu dla 
    pracowników niebędących nauczycielami w szkołach i przedszkolach dla których organem prowadzącym  
    jest Gmina Miejska Nowa Ruda 
j)w sprawie wyrażenia opinii o utworzeniu oddziałów integracyjnych w Szkole Podstawowej Nr 7 im. 
    Tadeusza Kościuszki w Nowej Rudzie 
k) zmieniająca uchwałę Nr 20/III/06 w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Gminy Miejskiej Nowa Ruda 
    do Zgromadzenia Międzygminnego Związku Celowego w Kłodzku 
l) w sprawie zatwierdzenia regulaminów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na 2007r. 
przerwa 10 min
6. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji.
7. Interpelacje radnych.
8. Zapytania radnych. 
9. Sprawy różne.
10. Zakończenie obrad.

Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 26 lutego 2007r. do dnia 23 marca 2007r.   (sprawozdanie – załącznik nr 2 do protokołu)

Rada Miejska 19 głosami „za” przyjęła:   
Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 26 
lutego 2007r. do dnia 23 marca 2007r. 

  
Ad.4. Prezentacje projektów inwestycyjnych na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda :

− Noworudzki Park Przemysłowy, 

Pan Jerzy Dudzik – spółka prowadzi działalność od 1991r. ma formułę partnerstwa prywatno-publicznego, 
ma 29 akcjonariuszy. Spółka zawsze wypracowany zysk przeznacza zg. ze statutem na działalność statutową, 
która  jest  podporządkowana  polityce  rozwoju  regionalnemu,  restrukturyzacji  i  redukcji  bezrobocia. 
Działalność  spółki  głównie  koncentruje  się   na  zarządzaniu  majątkiem,  obecnie  jest  to  14  tys.  metrów 
kwadratowych  a  także  świadczy  usługi  informacyjno-doradcze   (realizowanych  jest   6  projektów)  , 
finansowe, szkoleniowe oraz inwestycyjne.

Pan  Daniel  Ekiel  –  Noworudzki  Park  Przesyłowy  stanowi  zespół  wyodrębnionych  nieruchomości 
położonych w Nowej Rudzie o łącznej powierzchni 79 ha 69  ar 32 m kw. NPP został ustanowiony na mocy 
porozumienia z dnia 10 czerwca 2003r.  pomiędzy Gminą Miejską Nowa Ruda, ARR „Agroreg” S.A. w 
Nowej  Rudzie  oraz  Spółką  Restrukturyzacji  Kopalń  S.A.  w Katowicach  przy udziale  Agencji  Rozwoju 
Przemysłu   S.A.  w  Warszawie,  Starostwa  Powiatowego  w  Kłodzku  oraz  Stowarzyszenia  Partnerstwo 
Noworudzko-Radkowskie.  Spółką  zarządzającą  NPP  jest  ARR  „Agroreg”  S.A.  w  Nowej  Rudzie. 
Noworudzki Park Przemysłowy obejmuje trzy projekty:
Inwestycyjny 
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− „Noworudzki  Park  Przemysławy  –  I  etap  realizacji”  -  koszt  realizacji  44.851.660,-zł  w  tym kwota 
dofinansowania ze środków Unii Europejskiej i Rządu Rzeczpospolitej Polskiej 32.177.720,75,-zł okres 
realizacji 01.2005 – 06.2008 

Doradcze
− „Wspomaganie procesu zarządzania i funkcjonowania NPP” - koszt realizacji programu 1.061.251,-zł 

kwota dofinansowani 797.592,-zł okres realizacji 08.2006 – 06.2008
− „Promocja  NPP”  koszt  realizacji  programu   639.280,-zł  kwota  dofinansowania  458.500,-zl  okres 

realizacji 08.2006 – 06.2008.

Wizyta na terenie Noworudzkiego Parku Przemysłowego

przerwa -  czasie przerwy radni udali się na wizytę na terenie NPP w Nowej Rudzie.

po przerwie

− WSSE „Invest-Park”

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – odczytał pism  WSSE „Invest – Park” sp. z o.o., w 
którym Prezes Zarządu p. Mirosław Greber informuje,że nie będzie obecny na posiedzeniu dzisiejszej sesji 
Rady Miejskiej. ( pismo zał. nr 3)

− Ochrona Gór Sowich i Bardzkich przez budowę infrastruktury technicznej w Gminie Miejskiej Nowa 
Ruda

Pan Jan Biela -  występujemy jako konsorcjum.  Liderem konsorcjum jest Przedsiębiorstwo Robót Wodnych 
i  Ekologicznych „EKO-WOD” sp.  z  o.o.  w Świdniczy,  członkowie  to:  „Jatax”  sp.  z  o.o.  z  siedzibą  w 
Kłodzku i Przedsiębiorstwo wodno-melioracyjnych  z siedzibą w Ząbkowicach Śląskich.

Pani  Katarzyna Woszczyk – Cieżyńska – przedstawiła  główne zadania,  które  są  realizowane w ramach 
projektu  Ochrona Gór Sowich i  Bardzkich przez budowę infrastruktury technicznej w Gminie Miejskiej 
Nowa  Ruda.  Projekt  jest  współfinansowany  ze  środków  Unii  Europejskiej  w  ramach  zintegrowanego 
programu operacyjnego rozwoju regionalnego na lata   2004-2006 w ramach działania  1.2 infrastruktura 
ochrony środowiska. Projekt obejmuje zadania:

1. Budowa sieci wodociągowej ul. Kołowej – zakończone w 2006r.
2. Budowa kanalizacji sanitarnej w dzielnicy Drogosław I
3. Budowa kanalizacji sanitarnej w dzielnicy Drogosław II
4. Budowa kanalizacji sanitarnej w dzielnicy Zacisze ( ul. Jasna, Srebrna, Krzywa, Myśliwska Osada, 

Stara Osada,  Nowa Osada. Ogrodowa, Wrześni i Sybiraków)
5. Budowa kolektora na trasie Słupiec – Ścinawka  -zakończone w 2006r. 
6. Budowa sieci wodociągowej w ulicach :Pionierów i Góra Anny 
7. Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Fredry 

W ramach całego projektu zostanie wykonane ponad 4 km sieci wodociągowej w  w ulicach: Pionierów i 
Góra  Anny,  23,9  km kanalizacji  sanitarnej  w  dzielnicach:  Drogosław,  Zacisze,  Centrum oraz  na  trasie 
Słupiec – Ścinawka. 

− rewitalizacja i inne

Pan  Jan  Zawadzki  -   rewitalizacja  to  kompleksowy proces  odnowy obszaru  zurbanizowanego,  którego 
przestrzeń,  funkcje  i  substancja  uległy  strukturalnej  degradacji  wywołujący  stan  kryzysowy 
uniemożliwiający  lub znacznie utrudniający  prawidłowy rozwój społeczno-ekonomiczny tego obszaru jak i 
zrównoważony   rozwój  całego  miasta.  To  realizacja  programu  remontów  i  modernizacji  zabudowy, 
rewaloryzacja  obiektów i  zespołów o  wartości  kulturowej,  poprawa  funkcjonalności  i  etyki  przestrzeni 
publicznej, realizacja programów adaptacji obiektów i terenów poprzemysłowych. Główny cel to skuteczne 
pohamowanie marginalizacji, aktywizacja społeczna i gospodarcza miasta Nowa Ruda oraz stabilizacja jego 
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rozwoju integracji z  Ziemia Kłodzką  - Turystycznym Hrabstwem Sudetów. Projekty inwestycyjne:
      1. przebudowa zabytkowego centrum miasta Nowa Ruda
− przebudowa Rynku
− przebudowa ulic Boh. Getta i Małej,
− budowa parkingu na zapleczu ul. Boh. Getta.
− przebudowa ciągu ul. Podjazdowej 

2. Realizacja projektu „Plac Tkaczy” nad wodospadem na rzecze Włodzicy.
3. Realizacja szlaku spacerowego „Grodu nad Włodzicą”
4. Adaptacja pomieszczeń przyziemia CTS  na potrzeby Ośrodka Terapeutycznego  NSON „Nasza 

Nadzieja”
5. Rewaloryzacja ciągu ul.  Nadrzecznej – opracowanie koncepcji  programowo – przestrzennej oraz 

realizacja zadania inwestycyjnego.
6. Rewaloryzacja terenów zabytkowych Dolnego Miasta nad rzeką Włodzicą.

− likwidacja istniejącego targowiska z przeniesieniem na nowa lokalizację,
− budowa placu zabaw pod wzgórzem kościelnym przy ul. Fredry,

7.  Rewaloryzacja  zabytkowej  kamieniarki  noworudzkiego  śródmieścia  w osi  turystycznego  „Szlaku 
Cystersów”
8. Budowa terenu rekreacyjnego przy ul. Piastów
9. Zagospodarowanie turystyczne Zamku Stillfriedów
10. Rewaloryzacja terenów i obiektów Muzeum Górnictwa.
11.Rewaloryzacja części terenów i obiektów CTS w Słupcu,
12.Modernizacja  i  adaptacja  Przyzakładowego  Ośrodka  Zdrowia  byłej  Kopalni  Węgla  Kamiennego 
„Nowa Ruda” na cele edukacyjne Polsko-Czeskiej Wyższej Szkoły Biznesu i Sportu w Nowej Rudzie – 
Słupcu.
13.Rewaloryzacja terenów i obiektów ciągu ulic Kopernika i Niepodległości,
14.Zagospodarowanie kompleksu pałacyku harcerskiego przy ul. Kościelnej.
15.Rozbudowa systemu monitoringu wizyjnego strefy noworudzkiego śródmieścia.

− termomoderniczacja obiektów użyteczności publicznej w Nowej Rudzie

Pan  Krzysztof  Budzyna  -   środki  pozabudżetowe  na  termomoderniczację  to  środki  z  Norweskiego 
Mechanizmu    Finansowego i   Mechanizmu Finansowego Europejskiego Obszaru Gospodarczego oraz 
Funduszy Strukturalnych i  Funduszy  Spójności.  Jest  to bezzwrotna pomoc  zagraniczna. Łączna kwota 
przyznana Polsce z obu tych mechanizmów wynosi 533,51 mln. euro. Nasz wniosek został umieszczony na 
liście  rekomendowanej  uzupełniającej  dla  I  priorytetu  pt.  „  Ochrona  środowiska,  w  tym  środowiska 
ludzkiego, poprzez m.in. redukcję zanieczyszczeń i promowanie odnawianych źródeł energii” działania 1.3 
„Prace  termomodernizacyjne  w  budynkach  użyteczności  publicznej”.  Wskazana  kwota  dofinansowania 
wynosi 1.070.857,- euro. W ramach tego projektu planowane jest poddanie termomodernizacji:
− budynku Miejskiego Ośrodka Kultury przy ul. Słupieckiej – roczna oszczędności kosztów energii po 

termomodernizacji wyniesie ok. 35.798,30zł – całkowity koszt zadania to 405.845,23zł
−  budynek Miejskiego Ośrodka Kultury przy ul. Strzeleckiej – roczna oszczędność kosztów energii to ok. 

98.058,20zł, - całkowity koszt robót wyniesie 1.219.952, 21zł
− budynek hali sportowej wraz z łącznikiem i budynkiem basenu przy ul. Kłodzkiej  - roczna oszczędność 

kosztów wyniesie 490.301,50zł -kalkulowany koszt robót 2.960.093,53zł

Radny Bogusław Frącek -  czym kierowano się przy doborze budynków i dlaczego nie ma w nim ujętego 
budynku Miejskiego Zespołu Szkół nr 1 gdzie są do wymiany okna.

Pan Krzysztof Budzyna – budynek MZS nr 1 jest ujęty w termomodernizacji obiektów edukacyjnych. Jeśli 
chodzi o kryteria doboru to najważniejszym z kryteriów był stan techniczny budynków. 

Radny Henryk Zimoch – chciałby się dowiedzieć kto jest właścicielem pałacyku, który zajmowany był przez 
ZHP, ponieważ obiekt nie jest zabezpieczony  i zrujnowany.

Pani Marzena Wolińska – prawnym właścicielem pałacyku jest Starostwo Powiatowe w Kłodzku, miasto 

Strona 4



może się tylko starać o przekazanie tego budynku w formie darowizny.  

przerwa

po przerwie

posiedzenie opuścił radny Michał Prokopczak 

Ad. 5. Podjęcie uchwał :

a) w sprawie obsadzenia mandatu radnego  

„Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
obsadzenia mandatu radnego.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr  43/VI/07

w sprawie obsadzenia mandatu radnego.”

- ślubowanie radnego

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan -odczytał tekst ślubowania ( zał. nr 4 )

Pan Arkadiusz Michalski – odpowiedział „ślubuje tak mi dopomóż Bóg”.

b)  zmieniająca  uchwałę  Nr  6/II/06  w  sprawie  wyboru  składów  osobowych  komisji  stałych  Rady 
Miejskiej spośród radnych oraz ustalenia liczby członków komisji

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – odczytał deklarację radnego Arkadiusza Michalskiego 
odnośnie uczestnictwa w pracach Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji. - pismo zał nr 5

„Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały  zmieniający 
uchwałę Nr 6/II/06 w sprawie wyboru składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej spośród radnych 
oraz ustalenia liczby członków komisji.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr  44/VI/07

zmieniającą uchwałę Nr 6/II/06 w sprawie wyboru składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej  
spośród radnych oraz ustalenia liczby członków komisji.”

c)  w sprawie  powiadomienia  osób  pełniących funkcje  publiczne  o  obowiązku złożenia  oświadczeń 
lustracyjnych 

„Wobec braku  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
powiadomienia osób pełniących funkcje publiczne o obowiązku złożenia oświadczeń lustracyjnych 
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Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr  45/VI/07

w sprawie powiadomienia osób pełniących funkcje publiczne o obowiązku złożenia oświadczeń 
lustracyjnych.”

d) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
wschodniej części Drogosławia, w rejonie obwodnicy Nowej Rudy

Pan Krzysztof Budzyna – przedstawił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wschodniej 
części Drogosławia, w rejonie obwodnicy Nowej Rudy.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr  46/VI/07

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
wschodniej części Drogosławia, w rejonie obwodnicy Nowej Rudy.”

e) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na 2007r.

Burmistrz Miasta -  poprosił skarbnika miasta o przedstawienie zmian w projekcie uchwały. 

Pan  Jan  Szeląg  –  w  stosunku  do  materiału  dostarczonego  radnym zaproponował  wprowadzenie  zmian 
uwzględnionych w przedstawionym dziś radnym  w projekcie uchwały.

Radny Krzysztof Richter – dokonuje się zmiany w planie wydatków dot. realizacji projektu „Ochrona Gór 
Sowich i Bardzkich poprzez  budowę infrastruktury technicznej w gminie miejskiej Nowa Ruda” w ramach 
poszczególnych  zadań.   Czy  proponowane  zmiany  są  zmianami  stałymi  czy  też  za  jakiś  czas  do  tego 
wrócimy.

Pan Jan Szeląg – wrócimy do tego tematu pod koniec kwietnia br. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na 2007r.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr  47/VI/07

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na 2007r.
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f) zmieniająca uchwałę Nr 234/XXVIII/05 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego 
Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2005-2008

Pani Marzena Wolińska – w proponowanym projekcie jest tylko jedna zmiana w poz. 54 został dopisany 
Środowiskowy Dom Pomocy Społecznej. 

Radny Piotr Wróbel – czy w pierwszej kolejności nie należy przegłosować projektu uchwały w sprawie 
zabezpieczenia w budżecie Miasta Nowa Ruda w latach 2008 i 2009 środków na realizację projektu pn. 
„Środowiskowy Dom Samopomocy i Rehabilitacji w Nowej Rudzie” a dopiero później zmian WPI. 

Pani Marzena Wolińska – „osobiście wydaje mi się że w pierwszej kolejności WPI.” 

Radny Zbigniew Radgowski  –  kiedy  zostanie  poprawiony Wieloletni  Plan  Inwestycyjny   są  w  nim w 
dalszym ciągu błędy.

Pani Marzena Wolińska – zostanie zaktualizowany na kolejne posiedzenie Rady Miejskiej.

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały 
zmieniający uchwałę Nr 234/XXVIII/05 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy 
Miejskiej Nowa Ruda na lata 2005-2008

Rada Miejska w Nowej Rudzie 17 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr  48/VI/07

zmieniającą uchwałę Nr 234/XXVIII/05 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego 
Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2005-2008.”

g) w sprawie zabezpieczenia w budżecie Miasta Nowa Ruda w latach 2008 i 2009 środków na realizację 
projektu pn. „Środowiskowy Dom Samopomocy i Rehabilitacji w Nowej Rudzie.”

Pani Marzena Wolińska – przedstawiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarcza wydała pozytywną opinie nt.  projektu uchwały, ale prosi o 
podanie jakie koszty będziemy musieli w budżecie zabezpieczyć na kolejne lata funkcjonowania tego domu.

Pani Marzena Wolińska – koszty funkcjonowania domu oraz koszty miękkie tego projektu.  70% to koszty 
inwestycyjne a 30% koszty pozainwestycyjne tzw. miękkie. 810tys. z tego 15% wkład własny. Sam Dom 
Samopomocy będzie finansowany z Urzędu Wojewódzkiego  i będziemy otrzymywać dofinansowanie na 
każdego uczestnika, należy sobie jednak zdawać sprawę, że to nie pokryje wszystkich kosztów. Dodatkowe 
środki będzie można pozyskać z jaskini solnej i siłowni. 

Radna  Irena  Caryk  –   dodatkowy  wpływ  środków  na  funkcjonowanie  tego  Domu  to  możliwość 
organizowania  odpłatnych turnusów dla osób niepełnosprawnych.

Radny Bogusław Frącek – Komisja Zdrowia i Ekologii pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Tomasz Kuczaj -  Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie zabezpieczenia w budżecie Miasta Nowa Ruda w latach 2008 i 2009 środków na realizację projektu 
pn. „Środowiskowy Dom Samopomocy i Rehabilitacji w Nowej Rudzie.”
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Rada Miejska w Nowej Rudzie 15 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 3 „wstrzymujących się od 
głosowania” podjęła:

Uchwałę nr  49/VI/07

w sprawie zabezpieczenia w budżecie Miasta Nowa Ruda w latach 2008 i 2009 środków na realizację 
projektu pn. „Środowiskowy Dom Samopomocy i Rehabilitacji w Nowej Rudzie.”

h) w sprawie wyrażenia zgody na wystąpienie z wnioskiem do Wojewody Dolnośląskiego o nieodpłatne 
nabycie mienia na rzecz gminy

Pani Joanna Kołodziej – przedstawiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na wystąpienie z wnioskiem do Wojewody Dolnośląskiego o nieodpłatne nabycie 
mienia na rzecz gminy.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr  50/VI/07

w sprawie wyrażenia zgody na wystąpienie z wnioskiem do Wojewody Dolnośląskiego o nieodpłatne 
nabycie mienia na rzecz gminy.”

przerwa 

po przerwie

na posiedzenie powraca radny Michał Prokopczak

i)  w sprawie ustalenia wysokości najniższego wynagrodzenia zasadniczego i wartości jednego punktu 
dla  pracowników  niebędących  nauczycielami  w  szkołach  i  przedszkolach  dla  których  organem 
prowadzącym jest Gmina Miejska Nowa Ruda

Pan Leszek Wójcik –  przedstawił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.

Radny Tomasz Kuczaj - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Piotr Wróbel -  Komisja Gospodarcza wydała pozytywna opinie nt. projektu uchwały.

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie  ustalenia  wysokości  najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego  i  wartości  jednego  punktu  dla 
pracowników niebędących nauczycielami w szkołach i przedszkolach dla których organem prowadzącym 
jest Gmina Miejska Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:
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Uchwałę nr  51/VI/07

w sprawie ustalenia wysokości najniższego wynagrodzenia zasadniczego i wartości jednego punktu dla 
pracowników niebędących nauczycielami w szkołach i przedszkolach dla których organem prowadzącym 
jest Gmina Miejska Nowa Ruda.”

j) w sprawie wyrażenia opinii o utworzeniu oddziałów integracyjnych w Szkole Podstawowej Nr 7 im. 
Tadeusza Kościuszki w Nowej Rudzie

Pan  Leszek  Wójcik  -  jest  to  uchwała  intencyjna.  Na  terenie  Nowej  Rudy  nie  funkcjonuje  oddział 
integracyjny  a  szkoła  integracyjna  funkcjonuje  jedynie  w Bożkowie  gdzie  uczęszczają  do  niej  dzieci  z 
Nowej Rudy. Obecnie zaistniała potrzeba utworzenia oddziałów integracyjnych by zwiększyć dostępność dla 
większej  liczby  dzieci.  Planowane  jest  otwarcie  dwóch  oddziałów  gdzie  do   jednego  oddziału  może 
maksymalnie uczestniczyć 5 uczniów. Planowane otwarcie to wrzesień br.

Radny Tomasz Kuczaj - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Piotr Wróbel - Komisja Gospodarcza wydała pozytywną opinię nt. projektu uchwały.

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia opinii o utworzeniu oddziałów integracyjnych w Szkole Podstawowej Nr 7 im.  Tadeusza 
Kościuszki w Nowej Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr  52/VI/07

w sprawie wyrażenia opinii o utworzeniu oddziałów integracyjnych w Szkole Podstawowej Nr 7 im. 
Tadeusza Kościuszki w Nowej Rudzie.”

k)zmieniająca uchwałę Nr 20/III/06 w sprawie wyznaczenia przedstawicieli  Gminy Miejskiej Nowa 
Ruda do Zgromadzenia Międzygminnego Związku Celowego w Kłodzku.

Burmistrz  Miasta  -    z  wagi  na  to,  że  p.  Grzegorz  Blechinger  odszedł  z  Urzędu  Miasta  a  był  on 
przedstawicielem  miasta  w  Międzygminnym  Związku  Celowym  zaistniała  potrzeba  powołania  nowego 
przedstawiciela i jest propozycja by był nim p. Andrzej Włodarczyk. 

Radny Bogusław Frącek - Komisja Zdrowia i Ekologii pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i osobę p. 
Andrzeja Włodarczyka.

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały 
zmieniający uchwałę Nr 20/III/06 w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Gminy Miejskiej Nowa Ruda do 
Zgromadzenia Międzygminnego Związku Celowego w Kłodzku.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:
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Uchwałę nr  53/VI/07

zmieniającą uchwałę Nr 20/III/06 w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Gminy Miejskiej Nowa Ruda do 
Zgromadzenia Międzygminnego Związku Celowego w Kłodzku.”

l)w sprawie  zatwierdzenia regulaminów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na 
2007r.

Radny Zbigniew Radgowski  -   czy regulaminy komisji  stałych nie powinny być ujednolicone odnośnie 
liczny radnych, którzy mogą zwołać komisję .

Radny Bogusław Frącek – określenie jakiejś stałej liczby nie będzie zbytnio poprawne  gdyż komisje mają 
różne liczby członków. Statut dopuszcza tego typu działanie. 

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie zatwierdzenia regulaminów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na 2007r.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr  54/VI/07

w sprawie zatwierdzenia regulaminów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na 2007r.”

Ad. 6.  Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej - na poprzedniej sesji zostały złożone cztery interpelacje – radni otrzymali 
odpowiedź pisemną.

Ad. 7.  Interpelacje radnych.

Radna Jolanta Kasprzyk – złożyła interpelacje na pismie zgodnie z zał. nr 3

Radna Irena Caryk – w odpowiedzi na moją interpelację, aby Straż Miejska wzmogła kontrole w parkach 
otrzymała  odpowiedź,  że  będzie  to  wykonane  jednak musi  stwierdzić  że  takich  działań  nie  zauważyła. 
Poprosiła o przedstawienie na kolejną sesje informacji ile  takich kontroli odbyto i jeżeli były nakładane 
mandaty to za co.

Radny Bogusław Frącek  –  interpelacja  dot.  szlabanu przy  wjeździe  do  noworudzkiego szpitala  a  także 
pobieranych opłat za wjazd na teren szpitala. Poprosił o uzgodnienie ze Starostwem możliwość likwidacji 
szlabanu. 

Burmistrz  Miasta  –  takie  interwencje  pojawiały  się  już  wcześniej  dlatego  wystąpiliśmy  z  pismem  do 
Starostwa Powiatowego w Kłodzku z zapytaniem o zasady funkcjonowania tego szlabanu. W odpowiedzi 
otrzymaliśmy informacje, że pacjenci przychodni nie płacą za wjazd na teren szpitala. Może mieszkańcy o 
tym niewiedzą mieszkańcy „ale moim zdaniem funkcjonowanie szlabanu jest bezzasadne”.

Radny Arkadiusz Michalski – złożył skargę  odnośnie pobierania opłat za wjazd na teren szpitala a w odp. 
otrzymał pismo, w którym Starostwo Powiatowe informuje, że obecnie wjazd na teren szpitala pacjentów 
przychodni lekarskiej jest bezpłatny. Jednak do dnia dzisiejszego takie opłaty są pobierane.
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Radny Bogusław Frącek – stwierdził, że gdy nie ma  takiej informacji na budce ze szlabanem, że zwalnia się 
z opłat  za wjazd na teren szpitala pacjentów przychodni to przeciętny mieszkaniec będzie płacił  bo nie 
będzie świadomy takich zwolnień. 

Ad. 8. Zapytania radnych. 

Radny Bogusław Frącek - prosi o interpretację prawną odnośnie radnych, którzy są nauczycielami a dot. 
zapytania czy dzień bezpłatnego urlopu nauczyciela traktowany jest w kodeksie pracy jako nie zaliczany do 
stażu pracy miesiąc. Może dojść do tego, że radny przez cztery lata kadencji gdy będzie brał urlop bezpłatny 
nie będzie miał tego okresu zaliczanego do stażu pracy. 

Pani Małgorzata Matusz -  na dzień dzisiejszy nic nie wie na ten temat.

Radny Zbigniew Radgowski – czy była podejmowana przez Radę uchwała odnośnie zatwierdzania taryf za 
wodę, na taką  uchwałę powołuje się ZWiK w swojej decyzji o podwyżce za wodę. 

Pani Małgorzata Matusz – rada takiej uchwały nie podejmowała i nie jest możliwe, aby ZWiK powoływał 
się na cos czego nie było może chodzi tu o uchwały, które podejmowały gminy ościenne.

Radny Zbigniew Radgowski –  ZWiK powołuje się na uchwałę Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Pani Małgorzata Matusz – sprawdzi ta sprawę.

Radny Jerzy Pulit -  7 grudnia 2006r. Stowarzyszenie Diabetyków złożyło pismo do Burmistrza Miasta 
odnośnie otworzenia poradni diabetologicznej  i do dnia dzisiejszego nie otrzymali odpowiedzi.

Burmistrz Miasta -  rzeczywiście takie pismo wpłynęło i być może takiej odpowiedzi nie było. Ale w 
związku z tym pismem zorganizował spotkanie  z właścicielem N ZOZ „Evita”  w celu umożliwienia 
stworzenia gabinetu  czy też świadczenia usług na rzecz tej organizacji. W noworudzkim SP ZOZ usługi 
diabetologiczne nie są już świadczone gdyż odszedł z tej przychodni lekarz prowadzący p. Stępkowski.  

Radny Zbigniew Radgowski – kiedy rozpocznie się inwestycja w ul. Piastów?

Burmistrz Miasta – trwają ostatnie uzgodnienia co do dokumentacji projektowej i w najbliższym czasie 
będzie ogłoszony przetarg na wykonanie zadania. 

Pan Krzysztof Budzyna -  ujawniono pewne nieścisłości w dokumentacji projektowej i dlatego do końca tego 
tygodnia wykonawca jest zobowiązany nanieść poprawki. 

Radny Henryk Zimoch – kiedy zostanie uruchomione V piętro w budynku przy ul. Zaułek 7. Prosi 
Przewodniczącego rady Miejskiej o przedkładanie Radzie Miejskiej sprawozdań z pracy w okresie 
międzysesyjnym.

Pan Krzysztof Budzyna – możliwe zasiedlenie V pietra będzie po dokonaniu odbioru przełączenia zasilania 
w energię elektryczną, prawdopodobnie będzie sie to w kwietniu br. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – jeżeli taka potrzeba jest to będzie takie sprawozdania 
przedkładał. 

Radny Henryk Zimoch -  poprosił by również takie sprawozdania przedkładali przewodniczący komisji 
stałych rady. 
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Ad.9. Sprawy różne.

Radny Janusz Staniocha – Komisja Porządku Publicznego przeprowadziła niedawno objazd Nowej Rudy i 
należy  stwierdzić,  że  jest  dość  duży  bałagan  a  odpowiednie  służby  muszą  zintensyfikować  prace 
porządkowe. Zgłosił w trybie pilnym załatwienie sprawy przykrywy studzienki przy Barze „Major”
ul. Świdnicka jednak stwierdza brak jakichkolwiek działań. 

Pan  Krzysztof  Budzyna  –  chodnik  przy  ul.  Świdnickiej  jest  w  zarządzie  DZDW  i  po  interwencji 
przekazaliśmy sprawę w trybie pilnym do zakładu w Ścinawce a interweniujemy średnio raz na tydzień. 
Niestety odpowiedź jest taka  „co mnie to obchodzi”. 

Radny Bogusław Frącek – zaproponował zmiany w przebiegu porządku obrad sesji  odnośnie ujmowania 
przerw. W statucie jest zapis, który upoważnia Przewodniczącego Rady Miejskiej do ogłaszania przerw i nie 
byłoby to sztywno ustalone. 

radny Henryk Zimoch – uważa, że PRM na wniosek radnego może ogłosić przerwę. 

Radny Zbigniew Radgowski -  sam sobie zaprzeczył radny Frącek, skoro statut umożliwia wprowadzanie 
przerw przez Przewodniczącego to dlaczego takie przerwy przewidział w dzisiejszym porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – nie sprawdziły się w dzisiejszym porządku obrad 
zaproponowane przerwy dlatego zasadny jest wniosek radnego Frącka.

Pan Dariusz Kupczyk -  w ubiegłym roku na obwodnicy Woj. Polskiego były robione odwodnienie a ona w 
dalszym ciągu  jest nieprzejezdna. Kolejne pytanie dot. planów co do zagospodarowania obszaru po byłej 
przepompowni na ul. Kłodzkiej. 

Pan Krzysztof Budzyna -  w kwietniu zostanie wykonana nawierzchnia na ul. Woj. Polskiego na tym 
odcinku. 

Burmistrz Miasta – na ten moment nie ma sprecyzowanej koncepcji zagospodarowania tego terenu. 

Ad. 10. Zakończenie obrad.

W związku z brakiem głosów i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął V 
sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: 
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